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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Mikor fogja végre a kormány hosszútávon is stabilizálni a magyar sző lősgazdák
helyzetét?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Jobbikos képviselőtársaimmal többször szót emeltünk már a bor- és a sz ő lőtermelő gazdák
helyzete miatt, én már csak azért is, mert szül ővárosom, a Kunsági borvidéken fekvő Kecel és
környéke különösen érintett a bortermelés kérdésében. Legutóbb július eleji szóbeli
kérdésemben érdeklődtem arról, hogy mit tesz a kormány, hogy megvédje a magyar
bortermelőket az olcsó olasz importboroktól ?

Azóta pozitív fejleményként értékelhető, hogy a hazai borvidékek jelentős részében a
hőhullámok és a viharkárok ellenére idén jó minőségű és a tavalyinál nagyobb mennyiségű
sző lőt szüreteltek . Némileg emelkedtek a felvásárlási árak is, de a gazdák ebből származó
többletbevételét sajnos fel is emésztik az emelked ő költségeik.

Negatívum azonban, hogy az előző években a magyar piacot elárasztó Olaszországból
származó borok problémájára továbbra sem sikerült hosszú távú megoldást találni, miközben
Önök már közel hat éve kormányoznak. Én is tisztában vagyok vele, hogy az elmúl t
időszakban jelentősen csökkent a bornak nevezett silány minőségű olasz italok behozatala, de
ennek vélhetően inkább az import miatt kialakult botrány az oka, mintsem a csupán átmeneti



eredményt hozó kormányzati intézkedések . Szintén hozzájárulhatott a csökkenéshez a nyár i
olaszországi hamisítási botrány, amelynek során az egyik legnagyobb olasz borászat készletei t
az olasz hatóságok zárolták és jövedéki törvénysértés miatt eljárást indítottak a cég ellen. Ez a
vállalat egyébként több hazai import őr beszállítója, pl . a Kunsági borvidékre behozott olasz
borok 80%-a tőlük származott . Ne legyünk azonban naivak, biztosan lesznek olyanok, aki k
megpróbálják majd betölteni a helyükön keletkezett piaci rést . Csökkent tehát a behozatal, de
nagyon fontos és sajnálatos, hogy az import csökkenése nem járt együtt a felvásárlási árak
megfelelő mértékű növekedésével, ami a magyar gazdák túléléséhez elengedhetetlen volna .

Az átmeneti és jelentős részben külső okoknak köszönhető eredmények hangoztatása helyet t
tehát inkább szeretném a minisztérium és a kormány figyelmébe ajánlani az alföldi borászo k
javaslatait, akik közül nyáron több százan a budapesti olasz nagykövetség el őtt tüntettek a
kilátástalannak érzett helyzetük miatt .

Ilyen javaslat volt, hogy az Oltalom alatt álló Földrajzi Jelölés ű borok sző lőtermésének alsó
határát emeljék meg, valamint hogy üvegpalackba is legalább OFJ kategóriájú bort lehessen
csak palackozni . A gazdák ezen kívül nem engedélyeznék a magyar és az importboro k
házasítását, ahogy azt sem, hogy az alapborok alkoholtartalma 10 térfogatszázalék alat t
legyen. A fogyasztók tájékoztatása érdekében a kiskereskedelmi forgalomba hozott boro k
címkéjén jól láthatóan, nagy betűkkel tűntetnék fel a származási országot, tiltva az „EU-bó l
származó” megjelölést, a lédig import boroknál 90 napos forgalomba hozatali engedélyt pedig
kiterjesztenék az OFJ kategóriájú borokra is .

Kérdezem tehát Tisztelt Miniszter Urat, hogy a kormány mikor fog végre hosszú táv ú
megoldást alkalmazni a magyar sz őlősgazdák, a magyar bortermelők megvédése érdekében ?
Miért nem fogadják meg a gazdák javaslatait, amelyek hosszabb távon is megfelel őek
lehetnének nemcsak az ő számukra, hanem a tisztességes felvásárlók számára is ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016. január 5 .

Farkas Gergely

	

agyar Zoltán

Jobbik Magyarországért Mozgalom
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